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Kære Marcus Vesterager 
 
Tak for din henvendelse den 14. oktober til Teknik‐ og Miljøforvaltningen vedr. lysskiltet på taget af A/B Trekanten 
(Rosenørns Allé), hvor forvaltningen i foråret udstedte et påbud med henblik på at reducere lysgenerne for de 
omkringboende. Som følge af påbuddet meddelte Carlsberg, som lejede sig ind på reklamepladsen, at de ville opsige 
den aftale, de havde indgået om at anvende lysskiltet. Jeg formoder, at dette er baggrunden for, at lysreklamen nu 
er slukket.  
 
Du spørger til, hvorvidt de nye retningslinjer for reklamer vil gælde for en eventuelt ny lysreklame på lokationen. 
Svaret er ja. Teknik‐ og Miljøforvaltningen lovede den 27. april i år Teknik‐ og Miljøudvalget 
(https://www.kk.dk/node/14108/27042020/edoc‐agenda/1c5ab7da‐584c‐42c6‐9673‐ab812dde639d/075e1f4b‐
e55c‐469a‐8102‐92246aa46d60), at: ” Forvaltningen vil undersøge mulighederne for en skærpet administrativ 
praksis, der stiller krav til fx lysstyrke, lyskilde, tændingstid, mv. Lys er i dag ikke omfattet af samme tradition og 
metode som en række andre miljøfaktorer. Forvaltningen vil derfor skulle arbejde en del med metodeudvikling for 
at kunne finde et tilstrækkelig veldokumenteret administrationsgrundlag” 
 
Dette er mundet ud i nye administrative retningslinjer med henblik på en mere restriktiv regulering af lysreklamer. 
Disse retningslinjer er aktuelt ved at blive implementeret i forvaltningens arbejde, og de kommer derfor også til at 
gælde for forvaltningens stillingtagen til en eventuel ny lysreklame.  
 
Med hensyn til det påbud, som forvaltningen udstedte i foråret, så kan de betingelser, som var oplistet i dette 
påbud, imidlertid ikke uden videre overføres til en eventuel ny lysreklame på taget af A/B Trekanten. Såfremt de 
omkringboende oplever gener ved en eventuel ny lysreklame, vil forvaltningen med andre ord – som forholdene er i 
dag – føre tilsyn på ny for at tage individuelt stilling til, om der er grundlag for at udstede et påbud med henblik på 
regulering af den nye lysreklame. 
 
Jeg håber, at du hermed har fået svar på din henvendelse. 
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